



Schweden 2012, 72 Min., HDCAM, schwed. OF, engl. UT



Stefan Berg, Jahrgang 1957, war Rockmusiker und hat als Musikvideo-Regisseur gearbeitet. Er hat diverse Dokumentarfilme zusammen mit Magnus und Fredrik Gertten gedreht, ist Produzent, arbeitet als Kameramann oder im Schnitt. Vor „The

Stripper“ hat er „Ola Svensson Superstar“ (2010) und „Leslie – A Star Waiting to Shine“ (2008) gedreht. Bei den NFL war er 2005 als Ko-Regisseur von „Rolling Like a Stone“ vertreten.

Stefan Berg, born in 1957, was a rock musician and a music video director. He has co-directed several documentaries with Magnus and Fredrik Gertten. Besides his work as director, he is also a scriptwriter, producer, cameraman and editor. Before “The Stripper” he shot “Ola Svensson Superstar” (2010) and “Leslie – A Star Waiting to Shine” (2008). At the 2005 NFL he was represented as co-director of “Rolling Like a Stone”.

A young woman's dream of becoming a dancer leads her to a strip joint. But she manages to leave that behind and give her life a new direction. Calista has always wanted to dance, even when she was really young. Ballet and dance classes and various public performances ensue. Aged 16, she is about to study dancing in New York. But then she becomes pregnant, gets married and has two more children. But never once does she give up her dream. After her divorce, she receives an offer to dance again, at age 24 - this time in a strip joint. She loses the custody of her three children, re-marries and has two more daughters. She is an excellent dancer and enjoys her work in the club. But her new husband is sceptical, and alleges that Calista is giving her customers more than is necessary. She decides to turn her back both on her husband and on her club and to break new ground with her two daughters. A sensitive and gripping portrait of a woman, shot throughout a span of five years.

Der Traum einer jungen Frau, Tänzerin zu werden, führt sie in einen Stripclub. Aber sie schafft den Absprung und lernt, ihrem Leben eine neue Richtung zu geben. Calista wollte immer schon tanzen, schon als sie noch ganz klein war. Ballett- und Tanzunterricht und diverse öffentliche Auftritte folgten. Mit 16 steht sie kurz davor, eine Tanzausbildung in New York anzufangen. Aber dann kommen eine Schwangerschaft, eine Heirat und zwei weitere Kinder dazwischen. Doch ihren Traum vom Tanzen gibt sie nicht auf. Nach ihrer Scheidung bekommt sie ein Angebot und fängt mit 24 Jahren wieder als Tänzerin an – dieses Mal in einem Stripclub. Sie verliert das Sorgerecht für ihre drei Kinder und wird, nach neuer Heirat, erneut Mutter von zwei Mädchen. Sie ist eine exzellente Tänzerin und mag die Arbeit im Club. Nur ihr neuer Ehemann ist misstrauisch, da er Calista unterstellt, sie würde den Clubbesuchern mehr erlauben als nötig ist. Sie entscheidet sich, sowohl ihrem Mann als auch dem Club den Rücken zu kehren und mit den beiden Töchtern neue Wege zu gehen. Ein einfühlsames und spannendes Frauenporträt.

STRIPPAN DIE STRIPPERIN THE STRIPPER

R: Stefan Berg B: Stefan Berg K: Stefan Berg, Magnus Rutberg P: Malin Fors / Berg Images

Do 1.11.
23:15h
CS6

Fr 3.11.
23:15h
CS2